
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 16. april 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

1133 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Sophie Løhde (V). 

 

Spørgsmål nr. 1133:  

”Er det regeringens politik, at hver sjette læge i Danmark ikke må blive specialist?” 

 

Svar: 

Jeg vil gerne starte med at slå fast, at det er en vigtig prioritet for regeringen at styrke 

lægedækningen i hele landet. 

 

Jeg forstår spørgsmålet sådan, at det henvises til debatten om dimensionering af spe-

ciallæger. I relation hertil kan jeg oplyse, at Sundhedsstyrelsen er ved at vurdere di-

mensioneringsplanen for 2022-2025 igen. Der foreligger således ikke en endelig di-

mensioneringsplan for 2022-2025 endnu. 

 

Jeg kan også oplyse, at der i 2020 blev igangsat et arbejde om revision af den lægelige 

videreuddannelse. Formålet med arbejdet er overordnet at sikre, at den lægelige vi-

dereuddannelse tilpasses behovene i fremtidens sundhedsvæsen. I forbindelse med 

arbejdet er der nedsat fire arbejdsgrupper med repræsentanter fra en række parter. 

Én af arbejdsgrupperne skal se på modeller for dimensionering af videreuddannelsen.  
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